
PROTOKOL Nr XXIII/2013 

z Obrad XXIII Inadzwyczajnejl Sesji Rady Gminy KotUD 


odbytych w dniu 7 stycznia 2013r 


Sesja odbyla siy w sali konferencyjnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly siy 0 godz. 1500 a zakonczyly siy 0 godz. 1625 

. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W obradach uczestniczylo - 13 radnych, to jest 87% og61nego skladu rady Ilista 
obecnosci w zalqczeniu do protokolu/. 

Porz,!dek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad XXIII Inadzwyczajnejl Sesji Rady Gminy 
2. 	 Wnioski do porzqdku obrad 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci miydzy sesjami 
4. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zn1ian w budzecie Gminy na 2013 rok 
5. 	 Podjycie uchwaly w zmieniajqcej uchwaly w sprawie okreslenia stawek 


podatku od nieruchomosci na 2013 rok na terenie Gminy KotuI1. 

6. 	 Dyskusja i wolne wnioski 
7. 	 Przyjycie protokolu z poprzedniej sesji 
8. 	 Zamkniycie Obrad XXIII Inadzwyczajnejl Sesji Rady Gminy 

Ad 1 
Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyla Obrady XXIII Inadzwyczajnejl 
Sesj i Rady Gminy Kotun. Stwierdzila quorum. Nastypnie przywitala przybylych na 
Obrady: Radnego Rady Powiatu Siedleckiego lana Kucia, W6jta Slawomira 
Adamiaka, Skarbnika Gminy Barbary lonskq, radcy prawnego Urzydu Gminy 
w Kotuniu Pana Henryka Lewandowskiego oraz radnych. 

Ad pkt 2 
W 6jt poprosil radnych 0 zdjycie z porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie zmian 
w budzecie Gminy na 2013 rok. 

Wiycej wniosk6w nie zgloszono. 

Wniosek W 6jta zostal przyjyty jednoglosnie Iza-131 w glosowaniu jawnym. 
Przewodniczqca poinformowala, ze dotychczasowe punkty porzqdku obrad : 4, 5, 6, 7 
bydq omawiane odpowiednio jako punkty: 3,4,5,6. 

Ad pkt 3 
W6jt wyjasnil, ze dzisiejsza sesja zostala zwolana w trybie nadzwyczajnym najego 
wniosek. Regionalna Izba Obrachunkowa, po analizie naszej uchwaly w sprawie 
podatku od nieruchomosci zasugerowala, aby doprecyzowac zawarte w niej 
okreslenia rodzaj6w stawek podatkowych. W szystkie zasugerowane zmiany zostaly 



zawarte w projekcie uchwaly. 

Pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXIII/155/2013 zmieniajqcq 

uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci na 2013 

rok na terenie Gminy Kotun. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-131 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 4 

Wojt wyjasnil, ze od bardzo dlugiego czasu naplywaly informacje na temat zlych 

praktyk wykonawcy budowy kanalizacji sanitamej w Wilczonku, Jozefinie 

i Polakach. W chwili obecnej doroslismy do tego, ze nalezy przerwac wspolpracy 

z wykonawcq kanalizacji. Mielismy wiele informacji 0 nieprawidlowosciach 

z obserwacji wlasnych oraz od radnych, czy tez mieszkancow tych miejscowosci. 

Nastypnie zlozyl sprawozdanie z kontaktow z wykonawcq kanalizacji przez caly 

okres trwania prac budowlanych. Na zakonczenie wystqpienia poinformowal 

radnych, ze wyslal do wykonawcy kanalizacji pismo, w ktorym kategorycznie 

zazqdal okreslenia terminu zakonczenia prac budowlanych i oddania sieci 

kanalizacyjnej. Terminen1 ostatecznym udzielenia odpowiedzi jest dzien 31.01.20 13r. 

Jest to jednoczesnie pismo wstypne, mowiqce 0 rozwiqzaniu z wykonawcq umowy 

o roboty, z winy wykonawcy. Niestety czeka nas dluga droga sqdowa w tej sprawie. 

- Radna Teresa Brusniak zapytala, jakie bydq nastypstwa zerwanej umowy. 
- Radca prawny Henryk Lewandowski wyjasnil, ze jesli inwestor nie otrzyma od 

wykonawcy pisma w sprawie terminu zakonczenia budowy, to bydzie musial 
uznac odstqpienie od umowy. W takim wypadku wstrzymuje siy wyplaty 
wszelkich naleznosci obecnemu wykonawcy za prace, ktore dotychczas 
wykona1. Sporzqdza siy dotychczasowa inwentaryzacjy wykonanych robot i po 
okresleniu, co jeszcze zostalo do zrobienia - oglasza siy przetarg na 
dokonczenie prac zwiqzanych z budowq kanalizacji. Nie minie nas takze 
sprawa sqdowa z dotychczasowym wykonawcq robot. 

- Radny Antoni Chojecki zapytal, jak to siy rna do srodkow unijnych, ktore 
zostaly okreslone we wniosku pomocowym. 

- Radca prawny wyjasnil, ze nie potrafi precyzyjnie odpowiedziec na to pytanie, 
poniewaz nie widzial umowy zawartej z Marszalkiem. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal, ile do tej pory wyplacono wykonawcy 
kanalizacji. Wie, ze otrzymalismy czysciowy zwrot za roboty juz wykonane 
w kwocie okolo 800.000 z1. Czy jesli nie dotrzymamy warunkow umowy 
z Marszalkiem, to bydzie trzeba te pieniqdze zwrocic? Co z pozostalymi 
srodkami? 

-	 Radca prawny wyjasnil, ze jesli nie wywiqzemy siy z umowy z Marszalkiem to 
na pewno srodki trzeba bydzie zwrocic. Natomiast jezeli skutecznie odstqpimy 
od umowy, to na pewno trzeba bydzie wykonac inwentaryzacjy juz 
wykonanych prac, jako dokumentacjy sqdowq. 
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Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal, ile to bydzie kosztowalo. 
- Radca prawny odpowiedzial, ze nie zna kosztow takiego postypowania. 
- Radny Stanislaw Chodowski zapytal w jakim stopniu firma prawidlowo 

wykonala dotychczasowe roboty kanalizacyjne? 
- Inspektor Urzydu Gminy Tomasz Gaworek wyjasnil, ze wykonawca wykonal 

juz okolo 95% calej inwestycj i, z tego w stanie dobrym jest wykonane okolo 
80%. 

- Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdzil, ze rozmawial z geodetq., ktory robi 
inwentaryzacjy geodezyjnq. tej inwestycji Panem Leszko, ktory powiadomil go, 
ze dotychczasowe prace sq. juz naniesione na mapy. Pozostaly tylko ostatnie 
roboty przy ponlpowniach sciekow do wykonania. Zaproponowal, aby moze 
w tym wypadku zastosowac wykonanie zastypcze. 
Radca prawny wyjasnil, ze obecnie jestesnlY juz po ternlinie wykonania 
zadania i wykonawstwo zastypcze nie wchodzi j uz w gry. 

- Radny Artur Skwierczynski stwierdzil, ze wiadomo wszystkim 0 podzieleniu 
inwestycji na etapy. Jezeli przy pierwszym etapie wiadomo bylo, ze sq. 
opoznienia w realizacji inwestycji, to czemu juz wtedy nie zastosowano 
twardych rozwiq.zan w stosunku do wykonawcy. 
Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdzil, ze ta inwestycja zostala zaniedbana. 
Skoro juz znacznie wczesniej poj awialy siy sygnaly 0 zaniedbaniach 
wykonawcy, to czemu wtedy nie interweniowano stanowczo. Jesli wykonawca 
schodzi z budowy na okres tak dlugi, jak to przedstawiajq. dokumenty - to 
dlaczego wtedy W ojt nie zastosowal nletody, 0 ktorej wspomnial byly W ojt. 
Teraz mowi siy radnym 0 problemie, jesli z gory wiadomo, ze juz siy 
prawdopodobnie nie da nic uratowac. Takie pisnlo jak teraz zostalo 
wystosowane do wykonawcy, powinno do niego trafic juz wtedy, jak zszedl 
z placu budowy na kilka miesiycy. 
Radny Antoni Choj ecki zapytal, czy jest j akas odpowiedz wykonawcy na to 
pismo, ktore zostalo do niego skierowane. 

- Radca prawny odczytal tresc pisma w sprawie, jakie dzisiaj wplynylo do 
Urzydu od prawnika reprezentujq.cego wykonawcy. 

- Radny Artur Skwierczynski stwierdzil, ze nie potrzeba bylo mq.drych, aby 
przewidziec, ze ta firma nie wykona inwestycj i na czas. 

- Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdzil, ze zawsze tak jest, ze roboty siy 
przeciq.gajq.. Jednak w tym przypadku wykonawca popelnil znacznie wiycej 
blydow niz popelnial ich dotychczas. 

- Radny Artur Skwierczynski zapytal, co W ojt robil wczesniej zanim uplynq.l 
okres umowny wykonania kanalizacj i. 

- Inspektor Tomasz Gaworek wyjasnil, ze jest duza korespondencja 
z wykonawcq. kanalizacj i i notatki sluzbowe ze spotkan roboczych. Dopoki byl 
cien nadziei, ze roboty zostanq. wykonane w terminie, to robilismy wszystko, 
aby ratowac srodki pomocowe. W chwili, kiedy stalo siy jasne, ze zakonczenie 
budowy moze siy znacznie przeciq.gnq.c wystq.pilismy do wykonawcy z pismem 
przedprocesowym. 



Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal, czy wedlug wiedzy Pana Tomasza 
Gaworka jest szansa na dotrzymanie warunk6w umowy z Marszalkiem. 

- Inspektor Tomasz Gaworek stwierdzil, ze takiej szansy juz chyba nie rna. 
- Radny KrzysztofGajowniczek zapytal zatem, czy rozpoczyto juz rozmowy 

z Marszalkiem 0 przesuniycie terminu zakonczenia tej inwestycji. 
- W6jt poinformowal, ze jestjuz um6wiony z Paniq Marszalek na rozmowy 

w tej sprawie. Najblizszy mozliwy termin spotkania, to okolo 21 stycznia br. 
- Radna Barbara Plichta stwierdzila, ze majqc informacjy 0 tym, ze wykonawca 

nie reaguje na nasze prosby, nie reaguje na uwagi inspektora nadzoru nalezalo 
juz wczesniej zakonczyc z nim wsp6lpracy. Jesli natomiast jest juz, to zaszlo, 
to ona takZe jest za rozwiqzaniem sqdowym tej kwestii. W tej chwili 
powinnismy ratowac chociaz czysc tych srodk6w finansowych, kt6re nam 
jeszcze pozostaly z rozliczenia z dotychczasowym wykonawcq, a mozna to 
zrobic tylko na drodze sqdowej. Nie wiem, jak dlugo potrwa proces sqdowy, ile 
potrwa przygotowanie dokumentacji procesowej, ale ta sprawa powinna 
znalezc sw6j koniec w sqdzie. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal ile czasu potrzeba na wykonanie 
wszystkich prac, aby zakonczyc tq inwestycjy. 

- Tomasz Gaworek stwierdzil, ze roboty na gruncie jest okolo p6ltora miesiqca, 
a nastypnie 2-3 miesiqce na wykonanie dokumentacji powykonawczej 
i uzyskanie niezbydnych uzgodnien i zezwolen. 

- Radny Artur Skwierczynski stwierdzil, ze w tej chwili trzeba robic wszystko, 
aby nie stracic dotacji. Nas w tej chwili stawia siy przed faktem dokonanym. 
Ta rozmowa powinna siy odbyc w lutym czy w marcu a nie wtedy, kiedy na 
wszystko jest juz za<p6ino. 

- W6jt wyjasnil, ze jeszcze w pazdziemiku byla realna szansa na dokonczenie tej 
inwestycji w terminie. Jeszcze wtedy wykonawca stanowczo stwierdzal, ze 
wyrobi siy w czasie. Zwiykszono ekipy robocze. Jednak przy czysciowym 
wstypnym odbiorze okazalo siy, ze wiele prac trzeba poprawic, a na to nie rna 
juz czasu. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek poprosil mecenasa 0 przygotowanie materialy 
prawnego 0 zaistnialej sytuacji. Jakie warianty mozna zastosowac i jakie bydq 
konsekwencje podjycia konkretnego postypowania. 

- Radny Stanislaw Chodowski zapytal, co rna m6wic ludziom, kt6rzy zawarli 
z Gminq umowy i do tej pory nie majq wykonanej kanalizacji. Pieniqdze 
zostaly wplacone i lezq gdzies na koncie i rosnq. Jezeli ludziom doch6d 
przekracza 0 kilka zlotych, czy nie dotrzymajq terminu, to nie dostajq zasilku 
lub placq odsetki. Czy Gmina zaplaci odsetki ludziom, jezeli nie wywiqzala siy 
z umowy. 

- Radna Barbara Plichta wskazala, ze jesli juz m6wi siy 0 inwestycjach, to 
nalezy zwr6cic szczeg6lnq uwagy na budowy slupk6w ogrodzeniowych przy 
Gimnazjum w Kotuniu. Chodzi szczeg6lnie 0 slupek przy wjezdzie na teren 
Gin1nazjum. 

- W 6jt wyjasnil, ze slupek 0 kt6rym jest mowa zostal wybudowany 



w prawidlowym n1iejscu. Ter teren, 0 kt6rym m6wi radna nie jest wjazdem na 
parking do Gimnazjum. Wjazd zostal zaprojektowany w zupelnie innym 
mleJSCU. 

- Radny Mariusz Kujawski poprosil W6jta 0 szczeg6lowe informacje na temat 
koszt6w zamkniycia szk61. 

- Protokolujqca Elzbieta Jastrzybska poinformowala, ze material, kt6ry zostal 
opracowany dla Rady Rodzic6w Szkoly Podstawowej w Koszewnicy zostanie 
przekazany radnym. 

Wiycej glos6w w dyskusj i i wolnych wnioskach nie bylo. 


Ad pkt 5 

Protok6l z poprzedniej sesj i zostal przyj yty wiykszosciq glos6w Iza-12, wstrzymal 

siy-ll w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6. 

Wobec wyczerpania porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Gminy Anita Drabarek 

podziykowala wszystkim za przybycie i udzial w sesji. Nastypnie zamknyla Obrady 

XXIII Inadzwyczajnejl Sesj i Rady Gminy Kotun. 



